



# အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ချုပ် (မြန်မာနိုင်ငံ) Women's League of Burma

ရက်စွဲ။ ။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လ ၁၆ ရက်

## တပ်မတော်မှ ဆက်လက်ထိုးစစ်ဆင်နေမှုနှင့် စစ်ရာဇဝတ်မှုများကို ဆက်လက်ကျူးလွန်ခွင့် ပေးထားခြင်း သည် အသစ်စတင်မည့် ပင်လုံငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံအား အဓိပ္ပါယ်မဲ့စေသည့်အပေါ် အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ချုပ် (မြန်မာနိုင်ငံ)၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်

လက်ရှိ တပ်မတော်မှ ဆက်လက်ထိုးစစ် ဆင်နေမှုနှင့် စစ်ရာဇဝတ်မှုများကို ဆက်လက်ကျူးလွန်ခွင့် ပေးထားခြင်း သည် အစိုးရသစ်မှ စတင်ရန်ပြင်ဆင်နေသည့် ပင်လုံငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံအား အဓိပ္ပါယ်မဲ့စေသည့်အပေါ် အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ချုပ်(မြန်မာနိုင်ငံ) အနေဖြင့် အထူးစိုးရိမ်ပူပန်မိသည်။

အစိုးရသစ်မှ တရားဝင်အစိုးရအဖြစ် နေရာယူသည့် မတ်လမှစ၍ တပ်မတော်မှ ၎င်း၏ တပ်ရင်းများကို တိုင်းရင်းသား ဒေသဖြစ်သော ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ကချင်ပြည်နယ်များတွင် ပိုမိုတိုးချဲ့ခြင်း၊ လေတပ်များ အသုံးပြုခြင်းနှင့် စစ်စခန်းများ အကျယ်အပြန့် နေရာယူအခြေစိုက်လာသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ ပြည်သူ လူထုများနေထိုင်သော ရပ်ရွာများ ပစ်မှတ်ထား၍ လက်နက်ကြီးဖြင့် ပစ်ခတ်ခြင်း၊ ရွာသားများအား ညှဉ်းပန်း နှိပ်စက်ခြင်း၊ မတရားသတ်ဖြတ်ခြင်း၊ အိုးအိမ်များ ဖျက်ဆီးမီးရှို့ခြင်းစသည့် ပြစ်မှုများကို ဆက်လက်ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် ထောင်ပေါင်းများစွာသော ပြည်သူ လူထုများသည် ပြည်တွင်းစစ်ပြေးဒုက္ခသည်များအဖြစ် အိုးအိမ်များစွန့်ခွာနေရပ်မှ ထွက်ပြေးနေရခြင်း၊ ထောင်ပေါင်းများစွာသော ဒုက္ခသည်များမှာ နိုင်ငံအနှံ့ တိုးပွား လာပြီး ဒုက္ခသည်စခန်းများတွင် အခက်အခဲများစွာ ကြုံတွေ့နေရခြင်းနှင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ထိခိုက်မှုများ ရှိနေသည်။

တပ်မတော်သားများမှ စစ်ရာဇဝတ်မှုများကျူးလွန်နေသော်လည်း တပ်မတော်သားများနှင့် ပတ်သက်ပြီး အစိုးရသစ်မှ ဦးဆောင်သော လွတ်တော်တွင် လုံးဝ ပြစ်တင်ရုံချခြင်း မရှိသည့်အပြင် တိုင်းရင်းသားလွတ်တော်အမတ်များ၏ တပ်မတော်သားများအပေါ် ဝေဖန်ခြင်းကိုလည်း ပိတ်ပင်ထားသည်။

ဥပမာအားဖြင့် ဇွန်လ ၂၀၁၅ခုနှစ် ကောင်းခါးကျေးရွာမှ ကချင်ဆရာမ (၂)ဦးသည် ရက်စက်စွာ မုဒိမ်းကျင့် သတ်ဖြတ်ခံရသည့်အမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကျူးလွန်သောသူသည် ယနေ့အချိန်ထိ လွတ်မြောက်နေဆဲ ဖြစ်သည်။ ၂၀၁၅ခုနှစ် မေလ (၁၈)ရက်တွင် ဤအမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကေဘီစီမှ စုံစမ်း စစ်ဆေးရေးကော်မတီအဖွဲ့နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ များမှ တပ်မတော်သားများကို စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ခမရ (၅၀၃)မှ ငြင်းပယ်လိုက်သည့်အတွက်ကြောင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု များနှောင့်နှေးသွားစေသည်။

တပြိုင်တည်းတွင် ခမရ (၅၀၃)မှ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (SSPP/SSA) နှင့် တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော်(TNLA) တို့အား ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့နှင့် တခြားမြို့များတွင် ထိုးစစ်ဆင်မှု များ ဆက်လက် တိုက်ခိုက်နေပြီး ရွာသားများအား ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်းနှင့် ရပ်ရွာများ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း များစသည့် ပြစ်မှုများကို ဆက်လက်ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။ တပ်မတော်သားများအား အရေးယူဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိပါက ကင်းလွတ်ခွင့်ဖြင့် စစ်ရာဇဝတ်မှုများကို ဆက်လက် ကျူးလွန်ခွင့် ပြုနေခြင်းဖြစ်သည်။

တိုင်းရင်းသားဒေသရှိ ပြည်သူလူထုများအပေါ် စနစ်တကျ ပြစ်မှုကျူးလွန်နေခြင်းကို ချက်ခြင်းရပ်တန့်ရန် လိုအပ်သည်။ ဤကိစ္စရပ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး အစိုးရသစ်မှ နိုင်ငံတော် ရံပုံငွေဖြင့် အသုံးပြုနေသော တပ်မတော်သားများကို အရေးယူဆောင်ရွက်ရန် အရေးတကြီး လိုအပ်သည်။

ဆက်လက် ထိုးစစ်ဆင်မှုများနှင့်စစ်ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်မှုများ ရပ်တန့်မှုမရှိခြင်းသည် အစိုးရသစ်၏ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံ ပြင်ဆင်မှုများ အပါအဝင် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်အား အယုံကြည်ကင်းမဲ့စေသည်။

အစိုးရသစ်မှ တိုင်းရင်းသားဒေသများတွင် တပ်မတော်သားများမှ ထိုးစစ်ဆင်နေမှုများ၊ တပ်ရင်း တိုးချဲ့နေမှု များနှင့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်နေမှုများကို ချက်ခြင်းရပ်တန့်ရန်အတွက် တောင်းဆိုသင့်သည်။ ထို့အပြင် တိုင်းရင်းသား ဒေသများတွင် တိုးချဲ့ အခြေစိုက်ထားသော အစိုးရ တပ်မတော်တပ်ရင်းများကို ပထမဦးစွာ တပ်များ နောက်ဆုတ် ထွက်ခွာစေပြီး အားလုံးပါဝင်သော ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပသင့်သည်။

အမျိုးသမီးများ အဖွဲ့ချုပ်(မြန်မာနိုင်ငံ)မှ နိုင်ငံတကာ အစိုးရနှင့် နိုင်ငံတကာ အသိုင်းအဝိုင်းများအား တပ်မတော် အချင်းချင်းကြား ဆက်ဆံမှုများကို ရပ်တန့်ပြီး တပ်မတော်များမှ ကျူးလွန်သော လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက် မှုများနှင့် ထိုးစစ်ဆင်နေမှုများကို ရပ်တန့်စေရန်အတွက် တရားဝင် ပြစ်တင်ရှုံ့ချ ဖိအားပေးသွားရန် တောင်းဆိုသည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံတကာ အလှူရှင်များကိုလည်း ဆက်လက်တိုးပွားနေသော ပြည်တွင်းစစ်ပြေး ဒုက္ခသည်များကို ထောက်ပံ့ပေးရန်၊ မိမိတို့၏ နေရပ်ရင်းသို့ မပြန်နိုင်သေးပဲ ဒုက္ခသည် စခန်းများတွင် ဒုက္ခသည်များအဖြစ်နေထိုင်နေရသော ပြည်တွင်းစစ် ပြေးဒုက္ခသည်များနှင့် ပြည်ပဒုက္ခသည်များအား ဆက် လက်ထောက်ပံ့ပေးရန် အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ချုပ် (မြန်မာနိုင်ငံ)မှ တောင်းဆိုသည်။

ဆက်သွယ်ရန်-  
ဂျူလီယာ မရစ်ပ် +66 907504960  
လိုည်းချယ်ရီ +95 96718218  
မသွယ်ဇင်တိုး +66 897553071